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debatt och brev

■ Jaha, då harman blivit ut-
lagd på nätet … påDoktors-
guiden.se! Äntligen har vi
fått en sajt där vem som
helst när somhelst anonymt
kan gå in och betygsätta val-
fri doktor. Själv hade jag
bara gjortmig förtjänt av
fyra stjärnor. Jag som alltid
tycker att jag försöker göra
mitt bästa och se hela pati-
enten.Men det
verkar inte vara
tillfyllest. Skriv då
en kommentar,
snälla nån, så jag
vet hur jag ska
bättramig!

Jag vet inte hur ni
känner, ni övriga
dryga 13 000 ur lä-
karkåren som figu-
rerar på samma
sajt. Jag drar paral-
leller till betygsätt-
ning av restaurang-
er i GuideMiche-
lin. Kännermig lite
reducerad till en
dålig biofilm som
bara fick fyra getingar i Ex-
pressen.
Men den stolte upphovs-

mannen säger att det inte är
meningen att hänga ut nå-
gon. Nehej, vad skönt,men
jag kännermig uthängd
ändå, utvikt på nätet. Vill ni
ha bild påmig också?
Men visst är det bra att

man kan få ett omdöme om
sin läkare. Ett omdöme i
mitt tycke inte helt objek-
tivt och rättvisande. Nu ska
dessutomHSAN- och Lex
Maria-ärenden in på samma
sajt.

Någon har sagt mig att
undersökningar visar att pa-
tienter företrädesvis anmä-
ler den doktor somde blivit
dåligt bemötta av, alltså den
som inte visat demnågon
empati. Någon annanhar
sagtmig att frågarman en
patient omhonönskar en
empatisk doktor eller en
kompetent doktor, så väljer

hon det senare.Hm, jag hop-
pades att jag var både–och…

När jag hade hämtat mig lite
efter nederlaget påDoktors-
guiden loggade jag inmig
igen, och då såg jag att de
fyra stjärnorna jag fått var
resultatet av endast två rös-
ter! Två patienter av alla de
många,många som jag träf-

fat undermina år som arbe-
tande doktor! Och såmin-
des jag alla dagens rosor jag
fått, allaminamötenmed
patienter som, även omde
kanske led av en obotlig
sjukdom, ändå kände sig
sedda, välinformerade och
omhändertagna. Jag tänkte
på kramar, utväxlande av
blickar av samförstånd, och
små ord av bekräftelse på
god patientkontakt. Och då
kändes detmycket bättre.

Jag kan bara instämma i
Läkarförbundets ordfö-
rande EvaNilssonBågen-
holms kritikmotDoktors-
guiden.se.Men upphovs-
mannen, han lovarmera
»tyngd« åt sajten. Och om
han lyckasmed den uppgif-
ten, ja, det återstår att se.
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Uthängd på nätet
■Påmin fråga om generika-
preparat alltid är likvärdiga
med originalpreparat (LT 40/
2008, sidan 2789) har några
läsarkommentarer inkommit
i LTs nätupplaga och till ne-
danstående e-postadress. Fe-
nomenetmed bristande lik-
värdighet hos vissa generika
tycks inte vara okänt, och den
ansvariga instans som rimli-
gen kan ha synpunkter på frå-
gan är förstås Läkemedelver-
ket, vars kommentar emotses.
Är kraven på generikaprepa-
rat tillräckliga? Garanteras
likvärdighet?
Jag vill gärna kommentera

en kommentar i LTs nätupp-
laga frånAndersHernborg,
Läkemedelskommittén iHal-
land. AHmenar: »Originaltill-
verkarna skulle säkert kunna
tjänamycket pengar på om
man i tillförlitliga studier
kunde klart påvisa att generi-
ka har sämre effekt.« Jag tol-
kar hela inlägget så att AH är
intresserad av sådana studier,
men att han bekymrar sig för
originaltillverkarnas ökade
förtjänster. Förutom att detta
framstår som irrelevant i
sammanhanget tycks AHhär
ha glömt generikaföretagens
förtjänster. Ytterligare ett in-
lägg i närupplagan nämner
»piratkopior« i stället för »ge-
nerika«, vilket inte är korrekt.
Att göra en utredning inom

några områden avmedicinen

skulle kanske inte vara alltför
svårt, där en tillräckligt stor
grupp av patienter prövar ori-
ginalpreparat i säg 6 veckor
mot generika i 6 veckor eller
tvärtom, dubbelblindat, och
sålunda blir sina egna kon-
troller. Några tänkbara områ-
den skulle kunna vara ångest-
behandlingmed SSRI, blod-
trycksbehandling och smärt-
behandling – generika versus
original. Omkliniska diffe-
renser visas föreligga, kanske
ytterligare farmakokinetiska
studier vari skillnaderna be-
står kan vara av intresse.

Läkemedelsverket har inte re-
surser för en undersökning.
Generikaföretagen har inte
något intresse av att eventu-
ellt få veta att deras preparat
inte är likvärdiga. Originaltill-
verkare bör inte anlitas av
jävsskäl. Kanske universitets-
anslag till hågade forskare på
farmakologiska kliniker?
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Generika mot original – vill
farmakologerna jämföra?

En ny medarbetare? Foto: IBL


